
                   
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ 
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ Β’ ΠΕΙΡΑΙΑ  

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον κ. Υπουργό Οικονομικών 
Και την κα Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιματικής Αλλαγής 

 
Θέμα: Οι πιέσεις της «τρόικα» για κατάτμηση, πώληση μονάδων ηλεκτροπαραγωγής και 
ιδιωτικοποίηση της ΔΕΗ  
 

Σύμφωνα με δημοσιεύματα του τύπου, οι εκπρόσωποι για θέματα ενέργειας της Κομισιόν, 
που είχαν τις προηγούμενες μέρες διεξοδικές  επαφές στην Αθήνα, απαίτησαν αφόρητα, με βάση 
τη «νεοαποικιοκρατική» λογική «ο δανειστής κάνει ό,τι θέλει», την κατάτμηση της ΔΕΗ, την 
πώληση του 40% των λιγνιτικών και υδροηλεκτρικών της μονάδων και την πλήρη ιδιωτικοποίησή 
της. Και αυτά στο όνομα της προώθησης της απαράδεκτης «απελευθέρωσης» της αγοράς 
ηλεκτρικής ενέργειας, στην οποία η χώρα μας έχει, υποτίθεται, καθυστερήσει.  

Το δυστύχημα είναι ότι η κυβέρνηση, σύμφωνα με τα δημοσιεύματα, παρότι οι ιταμές 
απαιτήσεις της Κομισιόν και της «τρόικα»  υπερβαίνουν κι αυτές τις «ληστρικές» προβλέψεις  του 
«μνημονίου», που έχει καταστεί «υπερσύνταγμα» για τη χώρα, μοιάζει έτοιμη να ανταποκριθεί 
στις ως άνω υποδείξεις, πράγμα που θα έχει τραγικές συνέπειες σε βάρος της ΔΕΗ, της 
ενεργειακής προοπτικής της χώρας, της ελληνικής οικονομίας και των καταναλωτών. 

Επειδή η υπόθεση της ΔΕΗ έχει εθνικές διαστάσεις και το ζήτημα της ηλεκτρικής 
ενέργειας είναι άκρως στρατηγικής σημασίας για την οικονομία και τον ελληνικό λαό.  

Επειδή ο τόπος έχει όσο ποτέ ανάγκη από μια σύγχρονη, 100% δημόσια, ενιαία, 
αναβαθμισμένη, ανασυγκροτημένη και καθετοποιημένη ΔΕΗ, που θα λειτουργεί με 
αποκλειστικά αναπτυξιακά, κοινωνικά και περιβαλλοντικά κριτήρια 

 
Ερωτώνται οι Υπουργοί: 

 
1. Προτίθενται να προχωρήσουν στην κατάτμηση, με οποιαδήποτε μορφή της ΔΕΗ 
και αν ναι για ποιο σκοπό και για ποιους λόγους; Δεν αντιλαμβάνονται ότι η τυχόν 
κατάτμηση της ΔΕΗ δεν συμβάλλει στην αποτελεσματική λειτουργία της και τον ενιαίο 
σχεδιασμό και προσανατολισμό του ενεργειακού της έργου, ενώ τα μόνα που θα 
εξυπηρετήσει είναι τα ιδιωτικά συμφέροντα και την ιδιωτικοποίηση της εταιρείας;  
2. Προτίθενται να προβούν σε πωλήσεις ηλεκτροπαραγωγικών μονάδων της ΔΕΗ και 
ειδικότερα λιγνιτικών και υδροηλεκτρικών μονάδων; Δεν αντιλαμβάνονται ότι μια 
ενδεχόμενη τέτοια καταστροφική επιλογή οδηγεί στην υποβάθμιση και περιθωριοποίηση 
τον ενεργειακό γίγαντα της χώρας για να ενισχυθούν σκανδαλωδώς ιδιωτικά 
συμφέροντα;  
3. Σκοπεύουν, αντί να ανακτήσουν το 100% της ΔΕΗ, να προχωρήσουν σε περαιτέρω 
ιδιωτικοποίηση της εταιρείας, με στόχο να πέσει η συμμετοχή του δημοσίου και κάτω 
από το 51% του μετοχικού κεφαλαίου της ΔΕΗ;  
4. Σκοπεύουν να επανασχεδιάσουν τις επιλογές τους με στόχο μια ενιαία, σύγχρονη, 
ανασυγκροτημένη, αποτελεσματική, καθετοποιημένη και 100% δημόσια ΔΕΗ, που θα 
λειτουργεί μακριά από κάθε ιδιωτικοοικονομική λογική και ιδιωτικές κερδοσκοπικές 
βλέψεις και θα αποκτήσει ένα νέο αναπτυξιακό, παραγωγικό, κοινωνικό και οικολογικό 
προσανατολισμό με αποκλειστικό γνώμονα το συμφέρον του τόπου και του ελληνικού 
λαού;  
 

Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 

Λαφαζάνης Παναγιώτης 


